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Jegyzőkönyv 

 

 

Készült:  Püspökladány Város Önkormányzat Pénzügyi és Ügyrendi  

               Bizottsága   soros   ülésén  2009. november 19-én a Városháza 

               tanácskozó termében 

 

Jelen vannak:       - a pénzügyi és ügyrendi bizottság tagjai a mellékelt  

                                 jelenléti ív szerint  

- Kardos István, alpolgármester  

- Nyika János, AKSD Kft képviseletében 

- Jeney Tibor, a Városfejlesztési Iroda irodavezetője 

- Márkus Gábor, Városfejlesztési Bizottság elnöke 

- Nagy Sándorné, a Városgazdálkodási Iroda irodavezetője 

- Kovács Gyuláné, Városgazdálkodási Iroda, Adócsoport-  

   vezető 

- Pető Zsigmondné, jegyzőkönyvvezető 

 

Kiss Zsigmond 

 

Tisztelettel köszöntöm a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság tagjait és a 

megjelenteket. 

 

Megállapítom, hogy a pénzügyi bizottság részéről jelen van 6 fő bizottsági tag, 

így a bizottság határozatképes. 

Javaslom, hogy vegyük előre a 3. napirendi pontot a temetőkről és a temetkezési 

tevékenységről szóló rendelet-módosítására készült előterjesztést, majd a 
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meghívóban foglalt sorrend szerint tárgyaljuk tovább a napirendet. Szavazzunk 

fentiek szerint módosított napirendről; a szavazás eredménye 6 igen szavazat. 

 

A mai ülés napirendje tehát az alábbiak szerint alakul: 

 

1. Előterjesztés a temetőkről és a temetkezési tevékenységről szóló 

önkormányzati rendelet módosítására 

Előadó: Arnóth Sándor, polgármester  

 

2. Püspökladány város Önkormányzata 2010 évi költségvetési 

koncepciója 

Előadó: Arnóth Sándor, polgármester  

 

3. Tájékoztató az önkormányzat 2009. III. negyedéves gazdálkodásáról 

Előadó: Arnóth Sándor, polgármester 

 

4. Különfélék 

 

1.napirend 

 

Kiss Zsigmond 

 

Van-e kiegészítése az AKSD Kft képviselőjének? 

 

Nyika János  

az AKSD Kft képviseletében 

 

A KSH által hivatalosan közölt, 2009. év első kilenc hónapjában bekövetkezett 

áremelkedés fogyasztói árindexét (3,9 %) valamint a jelenlegi országos  
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gazdasági helyzet miatt az üzemeltető által becsült 0,6 %-os, az év hátralévő 

részére várható inflációt is figyelembe véve, összesen 4,5 %-os fogyasztói 

áremelési javaslatot kérnénk elfogadni. 

Az Észak-alföldi Regionális Államigazgatási Hivatal szakmai véleményét 

figyelembe véve módosítás következik be az árak megszokott szerkezetében is. 

Ahhoz, hogy a díjak továbbra is a temetőüzemeltetés árbevételét képezzék, és 

fedezetet nyújtsanak az üzemeltetési költségekre, első lépésben módosítani kell 

a díjtételeket, és azokat részben össze kell vonni.  

 

Ökrös István 

 

Rendelkezésre áll-e a díjszámítás anyaga? Hogyan történt az árak 

meghatározása? Az én számításom szerint 8,4 %-os áremelés történt. 

 

Nyika János 

 

Ahogy már említettem változott az árak szerkezete is, nem csak a 4,9 % 

áremelkedés lett érvényesítve. Például a 17.900 Ft +ÁFA sírhely árban szerepel 

a sírhely ára, plusz idekerült a sírásás díja és a halott átvételi díj is. Több 

tevékenység díjtétele össze lett vonva. 

 

Györkei Gyula 

 

Nekem is gondot okoz az árképzés, például a gyermeksírhely megváltás eddig 

ingyenes volt, most csak az újraváltás ingyenes. 
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Nyika János 

A sírhely megváltás most is ingyenes, de mivel a sírásás 70%-a a gyermek 

sírhely megváltás árába belekerült, itt tulajdonképpen a sírásásért kell fizetni és 

nem a sírhelyért. 

 

Terdik Ferenc 

 

A régi és az új díjtételek kapcsolatát kellene bemutatni. Javaslom, kérjük meg 

Jegyző Urat, hogy a testületi ülésre készíttessen egy olyan kimutatást, ahol 

minden díjtételnél összehasonlítható módon legyen levezetve a régi és az új ár 

szerkezetében és az áremelkedés mértékében bekövetkezett változás. 

 

Kiss Zsigmond 

 

Szavazzunk az előterjesztésről az elhangzott módosító indítványt figyelembe 

véve; a szavazás eredménye: 3 igen, 3 tartózkodás. Tehát a bizottság az 

előterjesztést nem támogatja.  

 

43/2009.(XI.19.) pénzügyi és ügyrendi bizottsági határozat 

Püspökladány Város Önkormányzatának Pénzügyi- és 

Ügyrendi Bizottsága a temetőkről és a temetkezési 

tevékenységről szóló rendelet módosítására készült 

előterjesztés és rendelet-tervezet jóváhagyását nem 

támogatja.  

Határidő: azonnal 

Felelős: Kiss Zsigmond 
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2. napirend 

 

Megérkezett Tóth László tanácsnok, eltávozott Nyika János, az AKSD 

Kft képviselője. 

 

Kiss Zsigmond 

 

Megkérdezem van-e kiegészítése az előterjesztőnek? 

 

Nagy Sándorné 

 

Igen. A koncepció 19. oldalán javaslat található a racionálisabb 

feladatellátás érdekében a közművelődési, közgyűjteményi intézmények 

összevonására. Itt az összevonandó intézmények közül kimarad a 

Tájékoztató Központ.  Szeretném még elmondani, hogy a 2010. évre  

vélelmezett forráscsökkenés 186.106 eFt, mely 10,5 %-os forráskiesést 

jelent. Ehhez még hozzá kell számítani az újratermelődő 2009. évi 220 

millió forintos hiányt. Ha ebből az összegből levesszük a 2009. évben 

meglépett 5 % finanszírozás csökkenést még mindig 300 millió forint a 

hiány. 

A médiából szerzett információink szerint a tervezetthez képest javulás 

várható az ingyenes gyermekétkeztetés normatív támogatásánál. 

 

Ökrös István 

 

Ha a választás után visszavonják a költségvetést, hogyan fog az 

intézmények gazdálkodására hatni? Mit lehet tudni a szociális 

ellátásokban bekövetkező változásokról, az önkormányzatra hárított  
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Kötelező feladatok csökkenéséről? Nem tudom helyes-e, hogy a 

módosított támogatási előirányzat kerül a normatív támogatásoknál 

összehasonlításra a 2010 évre várható támogatási előirányzatokkal.  

 

Nagy Sándorné 

 

Az első kérdésére válaszolva: Nem lehet jósolni, hogy mi fog 

bekövetkezni és annak esetleg milyen hatása várható. Nem is tartom 

célszerűnek ezzel a kérdéssel most foglalkozni. 

A szociális alapszolgáltatások körében új fogalomként jelenik meg az 

„Otthonközeli ellátás” mely magában foglalja a szociális étkeztetés és a 

házi segítségnyújtást valamint az időskorúak nappali ellátást. Az 

otthonközeli ellátás normatíváját 100 %-ban csak akkor igényelheti az 

önkormányzat, ha az ellátottak részére szociális étkeztetést és a házi 

segítségnyújtást együttesen biztosítja. Mivel azonban mind a két 

ellátásért fizetni kell, ezért nem lehet becsülni az együttesen igénylők 

számát, illetve vélhetően csökkenés várható ennél az ellátási formánál. 

Mivel megszűnik a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás, mint kötelező 

önkormányzati feladat ezért kikerült a normatív támogatások köréből a 

hozzájárulás. Magyarul pályáztatva lesz a feladat, nehezebb lesz az 

önkormányzatnak a pénzhez hozzájutni. 

 

Valóban tervet tervvel hasonlítunk össze, de mivel volumenében jelentős 

mértékű csökkenések következtek be a 2009. évi normatív támogatások 

körében, ezért tartottuk célszerűnek a 2009. évi módosított támogatást a 

2010. évi várható támogatással összehasonlítani. Az információ tartama 

reálisabb, valószínűbb. 
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Az 1/b mellékletben részletesen bemutatjuk, hogy a 2010. évre várható 

állami támogatás csökkenést 2009. évhez képest három fő tényező idézte 

elő. Ilyen a normatíva fajlagos összegének változása, a mutatószám 

változás illetve az állami támogatások szerkezeti változásából adódó 

normatív állami támogatás csökkenés.  

 

Terdik Ferenc 

 

Hogy alakul a tervek szerint a Holding Kft támogatása? 

 

Nagy Sándorné 

 

Próbáltuk a koncepcióban levezetni a Holding Kft finanszírozásának 

alakulását.  A támogatás a tervek szerint már „0” szaldós lett volna.  

A vagyonhasznosításba adásnak haszna nincs. A kft gazdálkodását 

nagyban nehezítette, hogy a vagyonhasznosításra átadott eszközök után 

2009-ben  45 millió forint amortizációt kell kitermelnie, amit a piaci 

viszonyokat figyelembe véve meghaladja a lehetőségét.  

A másik dolog amiről feltétlen beszélni kell az, hogy beindul az Újtelepi 

szennyvízhálózat építés. A jelenlegi szervezeti rendszert figyelembe véve 

nem igényelhető vissza a beruházás ÁFÁ-ja, ami azt jelenti, hogy azt az 

önkormányzatnak kell megfizetni. 

 

Ezért is javasoljuk az előterjesztésben a vagyonhasznosítási szerződés 

felbontását és az üzembe helyezés intézményének visszaállítását.  
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Tóth Erzsébet 

 

Több tanulmány készült a Holding struktúra bevezetéséről – mind a 

vagyonhasznosításba adást javasolja.  

A tanulmányok azonban nem számoltak azzal, hogy a vagyon zöme nem 

hasznosítható, például a vízmű föld alatti rendszere és az sem lehetséges 

hogy a lakosoktól szedjük be teljes egészében ezt az összeget. 

Jövőre a 18 millió forint amortizáció elvonásra kerül, az közel azonos az 

elvárt finanszírozás csökkenéssel. 

 

Kiss Zsigmond 

 

A kiinduló pont az volt, hogy a város kivonul a Holding Kft 

finanszírozásából. Az elvárás az volt, hogy piackereséssel valamint a 

különböző szolgáltatások kiterjesztésével érje el azt, hogy a finanszírozás 

nullára csökkenjen. 

 

Tóth Erzsébet 

 

A Kft minden tőle telhetőt megtesz a költségek csökkentése érdekében. 

Példaként tudom hozni a környező települések közül Püspökladányban a 

legolcsóbb a távfűtés. Az általunk végzett szolgáltatásokat azonban mire 

kiterjesztettük a környező településekre illetve a püspökladányi lakosok 

jelentős részére, más vállalkozókat bízott meg a város a feladat 

ellátásával. 
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Györkei Gyula 

 

A Sportcsarnok használathoz és a horgásztavak vízutánpótlásához 

szeretnék hozzászólni és egyben módosító indítványt is tenni. 

Szeretném, ha a város önkormányzata a Sportcsarnok bérleti díját 

továbbra is átvállalná és nem csak az általános és középiskolás tanulók 

használhatnák ingyenesen, hanem a Püspökladányban működő 

sportkörök, sportegyesületek is. Igaz ugyan, hogy nem kevés pénzébe 

kerül az önkormányzatnak, de véleményem szerint a tevékenység 

„hozadékával” is számolnia kell a városnak.  

 

A másik módosító indítványom a jóléti tavak vízutánpótlásához 

kapcsolódik: javaslom, hogy ezt a város költségvetésében elenyésző 

összeget vállalja fel az önkormányzat. Az egyesületek rengeteg munkát 

energiát és pénzt fektetnek abba, hogy a horgásztavak és környezetük 

mindig rendezett, ápolt legyen. Nagyon sok városlakó tölti hétvégén a 

szabadidejét a tavak környékén az ápolt, rendezett zöldövezetben.  

 

Megérkezett Kovács Krisztina önkormányzati képviselő. 

 

Zagyváné Varga Ilona  

 

A közcélú foglalkoztatás 5 %-os önerejének intézményekre történő 

áthárításához szeretnék hozzászólni.  

 

 

 

Jelenleg az Egyesített Óvodai Intézménynél 26 fő közcélú foglalkoztatott 

dolgozik, jelentős segítséget nyújtva az intézmény feladatellátásához. 
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Amennyiben a foglalkoztatás önerejét fel kell vállalni biztos, hogy ennyi 

embert nem tud az intézmény foglalkoztatni. 

 

A másik amivel nem tudok egyet érteni az egységes étlap létrehozása a 

városban. Nem lehet a bölcsődés gyermeknek ugyanazt az étlapot 

biztosítani, mint az óvodásnak illetve szintén nem lehet az általános és a 

középiskolás gyermeknek ugyanazt az étkezést biztosítani.  

 

Az óvoda beadta a pályázatát a konyhák átalakítására, sajnos nem nyert. 

Akkor 2 nagy konyha alakult volna ki és a kisebb konyhák megszűntek 

volna. 

 

Nagy Sándorné 

 

A közcélú foglalkoztatás bérének 5 %-át és az utána fizetendő járulék 50 

%-ának 5 %-át kellene az intézményeknek felvállalni. Ezzel a 

foglalkoztatási formával jelentős költségmegtakarításhoz juthatnak az 

intézmények. Természetesen ha a Képviselő-testület úgy dönt, hogy ne 

fizessék meg az intézmények az önerőt elfogadjuk, mint rendező elvet. 

A konyháknál 10 éve nem volt kapacitás felmérés. Tapasztaljuk, hogy a 

konyhák – beleértve a dolgozók leterheltségét is – messze nem azonos. 

Úgy véljük nem árt ezt az elemzést elvégezni. 

 

Terdik Ferenc 

 

Úgy gondolom a közcélú foglalkoztatottak nem termelnek „hozamot” az 

intézményeknek. 
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Nagy Sándorné  

 

Itt nem csak az önkormányzati intézményekben kell gondolkodni, hanem 

abban, hogy a törvény 2010 évben kiterjeszti a közcélú foglalkoztatást a 

többségi önkormányzati tulajdonban lévő Kft-k részére is. 

 

Papp Lászlóné 

óvodavezető 

 

Az intézményemben a 26 fő  közcélú foglalkoztatásának a humán oldalát 

érzem. Ezek az emberek visszaszoknak a rendre, a rendszerességre.  

Megszerveztük az irányításukat, ellenőrzésüket. Elmondhatjuk azonban, 

hogy nem az alap, hanem a túl illetve többlet munkába segítenek be ezek 

a foglalkoztatottak.  

 

Dombi Imréné 

 

2010. évben meg tudná-e fizetni az intézmény az 5 %-os önerőt? 

 

Papp Lászlóné 

 

Nem. 

 

Ökrös István 

 

Az adó bevételeknél felsorolt tervezési irányelvekkel egyet értek.  

Újabb fejlesztési hitel felvételétől óva intem képviselő társaimat. 
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Véleményem szerint az alsó tagozatos tanulók helyi közlekedését 

továbbra is támogatni kell.  

A mezőőri szolgálatnál személy szerint az 50 - 50 %-os költségviseléssel 

tudnék azonosulni a gazdák/földhasználók és az önkormányzat között. 

Úgy értesültem, hogy a gyógyfürdőkezelés támogatásának aránya is 

csökkenni fog 2010. évben, nem tudom elegendő lesz-e a 2009. évi 9 

millió forint. 

 

Összességében elfogadom és támogatom a 2010. évi költségvetési 

koncepciót. 

 

Dombi Imréné 

 

Egyetértek azzal, hogy az önkormányzatnak el kell gondolkodni az önként 

vállalt feladatainak támogatásán és itt nem csak a fiatal házasok vagy a 

mezőőri szolgálat támogatására gondolok.  

Ha belegondolok, hogy mennyivel kevesebb pénzt kapunk akkor most 

úgy érzem főképp a kötelezően ellátandó feladatokat kell felvállalni és 

alaposan át kell gondolni az önként vállalt feladatokat. 

 

Terdik Ferenc 

 

Januárban és februárban derül ki mik is lesznek konkrétan a 

támogatandó feladatok.  

Most a jelen gazdasági helyzetet kell áttekinteni. Meg kell fontolni a 

hitelek felvételét, csak a gazdasági haszon elvű fejlesztéseket 

támogatnám. 

Ezeket a fejlesztéseket meg az önkormányzat nem tudja felvállalni, mivel 

50 % önrészt felvállalni képtelen. 
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Mindezek ellenére támogatom azonban az újtelepi városrész 

szennyvízberuházását, de óvatosan kell ezzel is bánni. Tudniillik arra 

gondolok, hogy ki fogja a szolgáltatást megfizetni? 

Úgy gondolom nagyon nehéz gazdasági év elé néz az önkormányzat. 

 

A fűnyíró elvű finanszírozás visszavonást a hiány csökkentésére mindig is 

elvetettem, most is elvetem. 

 

Személy szerint nem értettem egyet, tiltakoztam a hat osztályos 

gimnáziumi osztály indítása ellen. 

 

Papp Lászlóné 

 

A bölcsődében a 18 férőhelyen 24 ellátott van. Elképzelhető, hogy ha a 

bölcsődébe jelentkezők száma nő fejleszteni kell a bölcsődei ellátást. 

 

Nagy Sándorné 

 

Oktatási bizottsági ülésen is szóba került, hogy csökken az oktatás 

támogatása nemcsak a 3. számú mellékletben, hanem a központosított 

előirányzatok szerint is. Tehát ez a mozgástér is beszűkül. 

Várjuk a képviselő-testület segítségét, milyen önként vállalt feladatokat 

látnak amelyek finanszírozásától vissza lehet lépni. 

 

Zagyváné Varga Ilona 

 

Módosító indítványom van. Javaslom, hogy az általános iskola tanulók 

buszbérletének költségeit az önkormányzat továbbra is támogassa, de az  
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intézmény – az egyébként a helyi közlekedés biztosítására is kapott – 

elnyert pályázati pénzéből biztosítsa a bérlet forrását lehetősége szerint. 

 

Terdik Ferenc 

 

Nem látok megtakarítási lehetőséget a közművelődési, közgyűjteményi 

intézmény összevonásából. 

 

Kiss Zsigmond 

 

Van-e még kérdés, vélemény, javaslat. Amennyiben nincs szavazzunk 

először az elhangzott módosító indítványokról: 

 

Szavazzunk arról, hogy mezőőri tevékenység fenntartásához, 

működtetéséhez kapcsolódó költségek 5o %-át a földek tulajdonosai, 

használói fizessék meg mezőőri járulék formájában; a szavazás 

eredménye: 6 igen szavazat. A bizottság támogatja a módosító 

indítványt. 

 

Szavazzunk a Sportcsarnok egyesületek, körök, klubok általi 

használatának önkormányzati támogatásáról; a szavazás eredménye: 2 

igen, 3 tartózkodás, 1 nem. A bizottság nem támogatja a módosító 

indítványt. 

 

Szavazzunk arról, hogy a jóléti tavak vízkészlet-felhasználási díját 

továbbra is az önkormányzat vállalja; a szavazás eredménye : 5 igen, 1 

tartózkodás. 
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Szavazzunk arról, hogy 2010-ben a helyi közlekedést az önkormányzat 

továbbra is támogatja, de azt lehetőleg az intézmény pályázati pénzéből 

biztosítsa; a szavazás eredménye: 6 igen szavazat. 

 

Szavazzunk az elfogadott módosításokkal együttesen a 2010 évi 

koncepció jóváhagyásáról; a szavazás eredménye: 5 igen, 1 

tartózkodás. 

 

44/2009.(XI.19.) pénzügyi és ügyrendi bizottsági határozat 

Püspökladány Város Önkormányzatának Pénzügyi- és 

Ügyrendi Bizottsága a város 2010. évi költségvetési 

koncepciójában leírt tervezési irányelveket az alábbi 

módosító indítványokkal támogatja: 

- A mezőőri tevékenység fenntartásához, 

működtetéséhez kapcsolódó költségek 50 %-át a 

földek tulajdonosai, használó fizessék meg 

mezőőri járulék formájában. 

- A jóléti tavak vízkészlet-felhasználási díját 

továbbra is az önkormányzat vállalja. 

- 2010. évben az önkormányzat a tanulók helyi 

közlekedését továbbra is támogatja, de azt 

lehetőség szerint az intézmény pályázati 

forrásából biztosítsa.  

 

          Határidő: azonnal 

         Felelős: Kiss Zsigmond 

 



 16 

Eltávozott Kardos István alpolgármester és Kovács Gyuláné adócsoport-

vezető. 

 

3. napirend 

 

Kiss Zsigmond 

 

Van-e kérdés, vélemény, javaslat a III. negyedéves gazdálkodásról 

készült tájékoztatóhoz; amennyiben nincs, kérem, szavazzanak; a 

szavazás eredménye: 6 igen szavazat. 

 

45/2009.(XI.19.) pénzügyi és ügyrendi bizottsági határozat 

Püspökladány Város Önkormányzatának Pénzügyi- és 

Ügyrendi Bizottsága az önkormányzat III. negyedéves 

gazdálkodásáról készült tájékoztatót elfogadásra 

javasolja.  

Határidő: azonnal 

Felelős: Kiss Zsigmond 

 

4. napirend 

 

Kiss Zsigmond 

Amennyiben más hozzászólás a különfélékben nincs, megköszönöm a 

részvételt, az ülést bezárom.  

kmf. 

 

 

    Pető Zsigmondné                                              Kiss   Zsigmond 

        jkv-vezető                                                      bizottsági  elnök 


